
 

 

 
 
 
 
 
 

ZA I PROTIV GMO, DISKONTINUITET AGRARNE POLITIKE, MOGUĆI NAČINI FINANSIRANJA 
AGROPRIVREDE, UDRUŽIVANJE MALIH PROIZVOĐAČA, KLJUČNE TEME NA OVOGODIŠNJEM 

FORUMU „HRANA ZA EVROPU“ 
 
 

Ekonomski institut, u saradnji sa Društvom agrarnih ekonomista Srbije, sa velikim uspehom je 
organizovao Treći poljoprivredni forum „Hrana za Evropu“  od 17. do 19. oktobra u hotelu "Galerija" 
u Subotici. 
 
 

 
 

 
Pod sloganom "Investirajmo u agroprivredu Srbije", ovogodišnji Forum okupio je 35 eminentnih 
predavača i više od 150 učesnika i stručnjaka, među kojima su bili nekadašnji ministri poljoprivrede, 
brojni članovi upravnih i nadzornih odbora, generalni direktori i menadžeri renomiranih regionalnih i 
domaćih kompanija (MK Group, Victoria Group, Meggle, Knjaz Miloš, Imlek, Bambi itd)  i zadruga, 
individualni poljoprivredni proizvođači, predstavnici trgovinskih lanaca, banaka, osiguravajućih 
kuća... 
 
Učesnici Foruma na šest panela bavili su se pitanjima (dis)kontinuiteta agrarne politike, regionalnim 
iskustvima u agrobiznisu, kako da razvoj agroprivrede baziramo na tržišnom, a ne samo na 
proizvodnom konceptu, (ne)konkurentnošću agroprivrede Srbije, mogućim načinima finansiranja 
agroprivrede i pristupu evropskim i međunarodnim fondovima, kao i neiskorišćenim potencijalima 
Srbije kada je reč o organskoj i integralnoj proizvodnji. 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Treći poljoprivrednim forum otvorio je ministar poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede Republike 
Srbije, prof. dr Dragan Glamočić, koji je tom prilikom istakao da je poruka sa ovogodišnjeg Foruma 
da je poljoprivreda velika šansa i potencijal Srbije koji nije dovoljno iskorišćen. 
 
“Poljoprivredu trenutno karatkerišu izuzetno niski prinosi, zastarela tehnologija i nizak nivo znanja, 
ali možemo brzo da napredujemo. Moramo uložiti sredstva u navodnjavanje, što je u toku, moramo 
da edukujemo naše farmere i da poljoprivredu vratimo na one grane gde je nekad bila”, istakao je 
Glamočić.  
 
Dragan Šagovnović, generalni direktor Ekonomskog instituta istakao je da Srbija mora da pripremi 
svoj agrar pre ulaska u Evropsku uniju i da je neophodno podići konkurentsku sposobnost ovog 
sektora privrede, s obzirom na to da Srbija danas izvozi najjeftinije poljoprivredne proizvode, a uvozi 
jako skupe finalne proizvode. 
 
Cilj ovogodišnjeg foruma je, između ostalog, bio da se sagledaju mogućnosti da se obezbede izvori 
finansiranja i upravo je tome bio posvećen panel o diskontinuitetu agrarne politike. “Da bi smo imali 
investicije u agraru, investitor mora imati izvesnost da se na neki period neće menjati agrarna 
politika. Rezerve za povećanje agrarne proizvodnje su jako velike i smatramo da se adekvatnim 
merama može postići da se vrednost agrarne proizvodnje udvostruči u periodu od pet godina, a da 
se za neki srednjoročni period može postići da Srbija samo od agrara može imati 30 milijardi evra, 
kolika je danas bruto vrednost domaćeg proizvoda Srbije. Prerađivačka industrija je ono na šta treba 
staviti akcenat, da umesto osnovnih proizvoda počnemo da proizvodimo proizvode višeg stepena 
dodatne vrednosti. Razvoj prepađivačke industrije na sirovinama koje imamo je naša budućnost i 
razvojna grana prema kojoj treba usmeriti sve napore domaće ekonomske politike”, poruka je 
direktora Ekonomskog instituta. 
 
Na Forumu su, između ostalih, govorili i bivši ministri poljoprivrede Dušan Petrović, prof. dr Slobodan 
Milosavljević i dr Veljko Simin. 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


